

## What Next?

### *CIHM Conducts Survey for Phase Four Project*

The Canadian Institute for Historical Microreproductions (CIHM) is surveying librarians and researchers in order to establish the current status of activities to preserve and provide access to Canadian research materials, and to determine future needs in these areas.

Past CIHM projects have been the filming of Pre-1900 Canadian Monographs (Phase One); Pre-1900 Canadian Annuals and Periodicals (Phase Two); and, Canadian Monographs 1900-1920 (Phase Three). One or more of these collections can be found at 37 Canadian research libraries.

To assist in selecting the content for Phase Four, two surveys have been created, one for librarians and one for researchers. These will be mailed to selected institutions and individuals.

Possible projects suggested for discussion include, but should not be limited to: 1) Canadian government publications to 1920; 2) post-1900 Canadian serials; and, 3) Canadian monographs, post-1920.

Whether or not you receive the survey directly, we encourage all those with an interest in Canada's printed history to participate. The survey and a special issue of Facsimile with information about these possible future projects are both available on request or can be found at CIHM's website

<http://www.nlc-bnc.ca/cihm/cihmnew.htm>.

Canadian Institute for Historical Microreproductions (CIHM)

Pam Bjornson, Executive Director

395 Wellington Street, Room 468

Ottawa, ON K1A 0N4

Phone: (613) 235-2628

Fax: (613) 235-9752

[pam.bjornson@nlc-bnc.ca](mailto:pam.bjornson@nlc-bnc.ca)

## QUOI DE NEUF?

### *L'ICMH entreprend un sondage en vue du projet de la Phase IV*

L'institut canadien de microreproductions historiques (ICMH) entreprend un sondage auprès de bibliothécaires et des chercheurs afin de déterminer l'état actuel des activités visant à conserver et à rendre accessibles les anciens documents canadiens de recherche et de déterminer les besoins futurs en ces domaines.

Les projets antérieurs de l'ICMH sont les suivants: la reproduction des monographies d'avant 1900 (Phase I); des revues annuelles et des périodiques d'avant 1900 (Phase II); et des monographies canadiennes de 1900 à 1920 (Phase III). On peut trouver une ou plus de ces collections dans 37 bibliothèques canadiennes de recherche.

Afin d'aider à choisir le contenu de la Phase IV, on a élaboré deux sondages, un à l'intention des bibliothécaires et l'autre à l'intention des chercheurs. On les fera parvenir par la poste à certaines institutions et à certaines personnes.

Afin d'alimenter la discussion, on a proposé les projets suivants, sans vouloir cependant en limiter le nombre: 1) les publications du gouvernement canadien jusqu'en 1920; les publications canadiennes en série d'après 1900; et 3) les monographies canadiennes d'après 1920.

Que vous receviez ou non le sondage directement, nous encourageons tous ceux que l'histoire imprimée du Canada intéresse à y participer. Le sondage et le numéro spécial de Facsimile qui contient des renseignements au sujet de ces projets possibles sont tous deux disponibles sur demande ou on peut les trouver au site Web de l'ICMH:

<http://www.nlc-bnc.ca/cihm/cihmnew.htm>.

Institut canadien de microreproductions historiques (ICMH)

Pam Bjornson, Directrice générale

395, rue Wellington, Pièce 468

Ottawa (Ontario) K1A 0N4

Téléphone: (613) 235-2628

Télécopieur: (613) 235-9752

[pam.bjornson@nlc-bnc.ca](mailto:pam.bjornson@nlc-bnc.ca)